
Europaudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 30. september 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

EUU alm. del

Spørgsmål 17
Ministeren bedes uddybende præcisere, hvad det konkret betyder, når der i
grundnotatet om komitésagen vedr. 4 typer GMO-majs står, at Miljøstyrelsens
beregninger viser, at sprøjtemiddelbelastningen, inklusive belastningen af dy-
reliv og vandmiljø, vil være ”moderat højere” ved dyrkning af glyfosat-tolerant
majs end ved dyrkning af konventionel majs. Herunder bedes ministeren ud-
dybende forklare, hvad det betyder, når ministeren på samrådet i Europaud-
valget den 29. september 2015 uddybende forklarer, at Miljøstyrelsen mener,
at en sådan ”moderat højere” miljøbelastning ikke vil have ”væsentlig betyd-
ning” for den samlede nationale pesticidbelastning. Spørgsmålet stilles med
henvisning til EUU alm. del – samrådsspørgsmål B.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Søndergaard (EL).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 2. oktober 2015.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Soren.Sondergaard@ft.dk og
til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Mette Gjerskov
formand
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